
Folketingets Sundhedsudvalg har den 16. juni 2009 stillet følgende spørgsmål nr. 579
(Alm. del) til ministeren for sundhed og forebyggelse, som hermed besvares. Spørgs-
målet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF).

Spørgsmål nr. 579:
’Vil ministeren tage initiativ til at kigge på vagtlægernes honorarstruktur?’

Svar:
Jeg kan oplyse, at der aktuelt pågår overenskomstforhandlinger mellem Praktiserende 
Lægers Organisation og Regionernes Lønnings- og Takstnævn om vilkår og honorarer 
for de alment praktiserende lægers arbejde, herunder vagtlægerne.

Jeg mener, at det er klart mest hensigtsmæssigt, at overenskomstforhandlingerne, her-
under drøftelse og forhandling af honorarspørgsmål, overlades til overenskomstpaterne. 

Jeg har i forlængelse af den senere tids debat om vagtlægeordningen desuden anmodet 
Sundhedsstyrelsen om at gennemføre en faglig vurdering af kvaliteten i ordningen. 

Med venlig hilsen

Jakob Axel Nielsen   /   Tobias Neergaard

Folketingets Sundhedsudvalg

Slotsholmsgade 10-12
DK-1216 København K
Tlf. +45 7226 9000
Fax. +45 7226 9001
E-mail sum@sum.dk
Hjemmeside www.sum.dk

Dato: 30. juni 2009
Sags nr.: 0905385
Sagsbeh.: SUMTNE/Regional 
sundhed
Dok nr.:  69471

Sundhedsudvalget 2008-09
SUU alm. del Svar på Spørgsmål 579
Offentligt


